
ZÁPIS ZASEDÁNÍ TŘETÍ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU (19. 1. 2023)

Čas zahájení schůze: 18:15

Přítomni: Klára Nováková, Daniel Šťastný, David Westlake, Karolína Padělková, Marek Panocha, Lucie

Dvořáková, Martin Wolf

Zápis provedl Martin Wolf

Program:

● Úvod

● Představení nadcházejících akcí

● Přípravné kurzy

● Kritický klub

● Finance

● Různé

● Závěr

1. ÚVOD

● Paní předsedkyně Lucie Dvořáková zahájila schůzi a představila body jejího programu. Rovnou

navrhla, že 3. bod, přípravné kurzy, přesuneme podle potřeby, dokud nepřijde instalatérem

zdržený člen DK Vojtěch Šimák, který má kurzy na starost.

● Program byl záhy schválen výborem poměrem hlasů: 5-0-0.

2. PŘEDSTAVENÍ NADCHÁZEJÍCÍCH AKCÍ

● Po přistoupení k bodu se paní předsedkyně jala představit v chronologickém pořadí akce, u

nichž už je domluvený termín. K jednotlivým bodům se pak vyjadřovali ti z přítomných, kteří
je měli na starost; Vojtěch Šimák nám tedy své akce představí později.

▪ V úterý 24. 1. proběhne Filmový klub se spolkem Matfyzák, promítat se bude film Kód

Enigmy.

▪ 28. 1. startují přípravné kurzy, těm ale bude později věnován celý jeden bod

programu.

▪ 10.-11. 2. - Výjezdní exkurze do Karlových Varů a Chebu – předsedkyně vyzvala

k představení akce místopředsedu Marka Panochu, který má exkurzi na starost spolu

s členkou výboru Klárou Novákovou. Pan místopředseda sdělil, že přihlášky jsou

online, deadline k jejich podání pro účastníky je do 29. 1., až bude jasno, jaká bude

účast, bude se vymýšlet ubytování a forma dopravy; preferovaný bude asi autobus;

platba se pořeší zřejmě zaplacením zálohy ze spolkových financí z financí,

kompenzovat se to bude očekávanými příjmy Spolku; každý účastník si bude sám

platit jídlo, ubytování a dopravu zaplatí Spolek; Výboru bylo také oznámeno, že

bohužel nepůjde vstoupit do Královských lázní; na akci spolupracujeme s bývalými

předsedy Spolku.



▪ 19. 2. Exkurze s Pavlem Karousem – i této akce se ujal pan místopředseda, odměnu

Pavlu Karousovi vyřešíme koupí štangle salámu ze spolkových peněz nebo něčím

podobným.

▪ 21. 2. – Přednáška doktora Svátka o prameni o Mohamedově životě v Čechách na

konci pozdního středověku – tajemník Martin Wolf zkontaktuje pana doktora a

vytvoří anotaci pro událost na Facebooku.

▪ 28. 2. – představení studentské práce Natálie Lisnerové o Alžbětě Pomořanské; Lucie

Dvořáková zmínila, že další práce by měly být ideálně z období novověku, protože

středověk a moderní dějiny jsme už pokryli dost; výbor brzy domluví datum

představení práce Daniela Kadlece.

▪ Datum únorového zasedání výboru a spolkové hospody dohodnuto později během

večera – 22. 2.

▪ 2. 3. – reprezentační ples FF UK a PedF UK.

▪ 7. 3. – představení knihy T. G. M.: K mytologii první československé republiky; Lucie

Dvořáková, která má akci na starost, konstatuje, že vše důležité je prozatím zařízeno,

zbývá kontaktovat LVT ve věci techniky, zajistit komisní prodej a vyřešit drobné

organizační záležitosti.

▪ 8. 3. – exkurze do Domu U Zlatého prstenu. Představování se ujal Martin Wolf, půjde

se na výstavu „Den na tržišti – život obyvatel středověké Wrocławi“ s Mgr. Tomaszem

Cymbalakem a Dr. Jakubem Sawickim, autory výstavy, začátek bude přibližně v 16:20.

▪ 28. 3. - exkurze - Uměleckoprůmyslové muzeum s Martinem Pijákem – vše už je

dohodnuto, zbývá v pravý čas vypustit akci do světa.

▪ 29. 3. – představení knihy Metla našeho venkova – zde je známe prozatím datum, s

externím týmem organizátorů komunikuje Lucie Dvořáková.

▪ 1. 4. – exkurze s brněnskými historiky; bohužel to bude už třetí akce ten týden, dobrá

zpráva je, že humor je na apríla povolen i před lidmi z Brna; člen výboru Daniel

Šťastný kontaktoval jejich spolek, ten bude teprve zjišťovat účast; postupem času

bude třeba s nimi dohodnout detaily jako facebookovou událost, grafiku, program

atd.

▪ 20. 4. – exkurze do VHÚ s Michalem Cápem; ten se zavázal, že poté vybere i hospodu,

což je důležité; podrobnosti vyřeší Lucie Dvořáková.

● Tím končí naplánované akce s jasnými daty, předsedkyně přechází k akcím, které je třeba

zadat do kalendáře; upozornila také, že přijdeme přibližně o jeden týden, protože budou

Velikonoce.

▪ Musí se naplánovat představení studentské práce Karolíny Švandové. Bere si na

starost Vojtěch Šimák, který je stále nepřítomný, ale který se předem dohodl s paní

předsedkyní.

▪ Místopředseda Marek Panocha uvedl, že po dnešní schůzce s řediteli historických

ústavů (více o tom níže) bude možné uspořádat setkání se zájemci o magisterské



studium, bylo by pro zájemce o studium na všech třech ústavech (plus možná i

iberoamerikanistice); bude to třeba nutně uspořádat do konce března.

▪ Případné obnovení debaty s řediteli ústavů domluvíme, až bude jasno o předcházející

akci.

▪ Předsedkyně DK Karolína Padělková upozorňuje, že přelom dubna a května bývá

zaplněný historickou exkurzí, kde asi bude i část výboru.

● Člen výboru Daniel Šťastný poznamenal, že na programu nejsou akce jako Kritický klub nebo

Filmový klub, na což předsedkyně Lucie Dvořáková odpovídá, že se to teprve bude řešit a že

se tento typ akcí řeší většinou v průběhu semestru, protože nejsou tak silně personálně a

organizačně náročné, potažmo neodčerpávají tolik účastníků jiným akcím.

▪ Předsedkyně DK a Daniel Šťastný pokračují o filmovém klubu, Daniel kontaktuje

germanisty ohledně promítání Na západní frontě klid; promítání s dálnovýchodním

FFénixem proběhne v březnu nebo dubnu, budou to úterní akce, s FFénixem už
základ předjednal Martin Wolf, domluví to s Danielem Šťastným.

● V květnu proběhnou spolkové narozeniny, v červnu, tradičně 9. 6., bude Marek Panocha

organizovat Memoriál knížete Vladivoje.

● Člen DK Vjačeslav Glazov dostane za úkol se dále zamyslet nad videoherním workshopem.

● Nebyly další připomínky, předsedkyně uzavírá bod 2.

3. PŘÍPRAVNÉ KURZY

● K bodu 3. se výbor dostal až po bodu 5., čekali jsme, až přijde člen DK Vojtěch Šimák.

● Vojtěch Šimák po svém příchodu výboru sdělil, že jsou zařízené dozory na kurzy, chybí jen

jeden v dubnu a jeden v květnu; na to zareagovala předsedkyně, ať se poptá ve FB skupině
členstvo.

● Místnosti pro kurzy jsou rovněž už zajištěné, na smlouvách pracuje Veronika Koďousová,

která se k nim dostane o víkendu; smlouvy musí stihnout do začátku kurzů podepsat

předsedkyně nebo místopředseda FFabuly.

● Podle místopředsedy došlo k problému: nějaké peníze od uchazečů za kurzy přišly na fakultní

účet; ještě loni to nebylo aktualizováno a očividně to od té doby neřešil nikdo; výbor ještě
počká, Ondřej Crhák slíbil, že se o to postará.

● Účastníků kurzů se zatím hlásilo už přes 40 a ještě asi získáme další.

● Rozpočet už je také vyřešen, všechny výplaty i propagace, počítá se s provozními náklady;

start kurzů bude v sobotu 28. 1.

● Karolína Padělková se ptala, jak vyřešíme klíče od skříně pro dozory – Marek Panocha

odpověděl, že náhradní klíč je v krabičce u portů, předával by ho Vojtěch Šimák; existuje i

manuál na zaškolování dozorů, u nováčků se to asi bude řešit individuálně.

● 24. 1. proběhne přípravná pedagogická přednáška pro lektory doktora Kamila Činátla.

● Předsedkyně závěrem bodu nahlásila, že propagace kurzů na sítích běží, zatím stála 1320 Kč.

4. KRITICKÝ KLUB

● Předsedkyně předala slovo Matěji Moravanskému, který má Kritický klub na starosti.

● Matěj Moravanský začal vysvětlovat, s jakými ambicemi Kritické kluby vznikly, poté sdělil, že

už jeho organizaci brzy nebude dále stíhat, bude navíc na pobytu ve Vídni.

● V plánu je ještě únorová a březnová akce.

● Jedním z témat bude patrně Historizace soudobých dějin, zaměření bude na nultá a desátá

léta, zatím se shánějí hosté, přičemž organizátoři přijmou další tipy; záměr tohoto KK –



devadesátá léta se už řeší jako historická látka, ta další ale ještě příliš ne; druhé téma zatím

stanovené není.

● Matěj Moravanský pozval ty, kteří by měli zájem o práci na KK, ať se přijdou na příští klub

podívat, abychom věděli, jak to probíhá; navrhl, že by se mohly řešit i otázky středověku a

novověku.

● Předsedkyně upozornila, že v únoru a březnu je akcí už mnoho, a proto bude důležité datum

volit s citem, aby měl KK patřičnou návštevnost, ale pokusíme se najít termín; sama by se prý

ráda na KK podílela.

● Matěj Moravanský závěrem řekl, že není nutné KK pořádat, ale byl by rád, kdyby se tento

formát u nás udržel.

5. FINANCE

● Lucie Dvořáková v tomto bodě již tradičně předala slovo pokladníkovi Marku Panochovi; ten

se pustil do představování nadcházejících výdajů:

● Největším očekávaným výdajem bude exkurze do Karlových Varů a Chebu – první možnost

ubytování byly tamní koleje, i zde by ale ubytování vyšlo bez jídla na 540 Kč na osobu, sehnal

se místo toho penzion, cena bude maximálně 400 Kč/osoba; Spolek bude hradit ubytování a

vstupy, u těch je zatím těžko odhadnout finální částku; pan pokladník rovnou představuje

plánovaný program; každý účastník si sám bude hradit dopravu a stravu; horní hranice

účastníků je daná počtem míst na spaní; pro provázející bude třeba udělat smlouvy; Marek

Panocha odhaduje, že každému zaplatíme cca 1600 Kč; tajemník Martin Wolf zařídí přípravu

smluv; náklady byly odsouhlaseny poměrem hlasů: 5-0-0.

● Exkurzi s Pavlem Karousem vyřešíme lahví něčeho dobrého a salámem, dohromady max. 600

Kč.

● Studentské práce – už dříve jsme schválili, že dárky pro přednášející se můžou kupovat

z finančního balíčku, který se pomalu bude vyčerpávat podle záznamů, které povedeme.

● Lucie Dvořáková navrhla vytvoření finančního balíčku, z nějž by se kupovaly odměny

lektorům, přednášejícím, průvodcům a hostům spolkových akcí; Marek Panocha navrhl

stanovit jeho výši na 5000 Kč; schváleno poměrem hlasů 5-0-0.

● Nyní se přešlo k spolkovým investicím; je řada návrhů, co musíme koupit, například plackovač
a další věci; pan pokladník navrhl na to tedy stanovit určitý finanční balíček; výbor separátně
odhlasuje, které investice jsou pro něj největší priorita, připočteme k tomu ještě nákupy

ohledně organizace skříně; pokladník navrhl vyčlenit 10 000 Kč měsíčně na průběžné

investice; přijato poměrem hlasů: 5-0-0.

● Zvlášť se bude řešit nahrávací zařízení; minulý KK se totiž nepodařilo dobře nahrát; aby se to

vyřešilo, bude potřeba pořídit nějaké nahrávací zařízení a mikrofon; první, čeho by se to

týkalo, by mohlo být představení knihy T. G. M. (pouze za předpokladu souhlasu hostů atd.),

popř. přednáška doktora Svátka; Marek Panocha odhaduje cenu 15 000 Kč, Daniel Šťastný

navrhl navýšit na 20 000 Kč; Klára Nováková přislíbila udělat průzkum, jaká jsou na trhu

dostupná zařízení, která by vyhovovala našim požadavkům; částka odsouhlasena poměrem

hlasů 5-0-0.

o Vojtěch Šimák zmínil, že pokud jde o mikrofon, nějaké nahrávací zařízení má

Knihovna Jana Palacha, napřed tedy výbor zjistí, zda by nestačilo to, řešit se to bude

na příštím výboru

● Předsedkyně se zeptala Vojtěcha Šimáka, zda je schválen příspěvek pro Činátla; z jeho

odpovědi se zdálo, že nejlepší řešení bude, když se to vezme z balíčku na odměny lektorům.

6. RŮZNÉ



● Předsedkyně otevřela bod Různé; slova se ujala předsedkyně DK Karolína Padělková; ta

představila výboru novinky z DK, která měla schůzi, usnesli se, že se budou scházet jednou za

dva měsíce; konečně se bude řešit aktualizace spolkových stanov, určit se má také termín, do

nějž stanovy členové výboru a DK projdou a okomentují; Lucie Dvořáková k tomu

připomněla, že na disku je sdílený soubor ke stanovám, kam píše vlastní připomínky;

deadline na komentáře ke stanovám byl stanoven do příštího výboru.

● Marek Panocha proto navrhl termín konání dalšího výboru na 22. 2. (středa), spojil by se

tradičně se spolkovou hospodou.

● Předsedkyně DK navázala dalším tématem, přednáškou Konsentu pro organizátory

seznamovacích akcí; k této akci by s ohledem na menší spolky asi došlo spíše později

(duben-červen); členové DK se zeptali, kdo by to organizoval, výbor navrhl, ať to dělá DK;

naplánovat se to bude muset před zkouškovým obdobím, nebude lehké to zařídit, je v tom

hodně proměnných, bude se to řešit přes ombudsmanku, což bude určitě komplikace.

● Tajemník Martin Wolf se ozval se svými podněty; sdělil, že pomalu pokračuje v plánování

případné exkurze do Plzně; poté zmínil dotaz od kolegy Josefa Raise, zda nechceme udělat

spolkový podcast, což řadě přítomných probudilo staré trauma a dále se o tom nemluvilo;

nakonec navázal na to, co se zmínilo už na minulém zasedání, totiž zda se funkce tajemníka

má navázat na inventarizaci a tvorbu smluv; došlo k hlasování, zda se spojí funkce tajemníka

se smlouvami a s inventarizací; schváleno poměrem hlasů 5-0-0.

● Problematikou skříně a jejího inventáře se přesto bude zabývat skupinově celý výbor, poté, co

se vše zapíše a prozkoumá, výbor rozhodne o dalších úpravách skříně; předsedkyně FFabuly

a předsedkyně DK se shodly, že provedou měření a reorganizaci skříně v období mezi 6. a 10.

únorem.

● Když nebyly další podněty, předsedkyně a místopředseda sdělili výboru, jak probíhalo jejich

dnešní setkání s řediteli historických ústavů FF UK.

● Ředitelé napřed poslouchali návrhy předsedkyně a místopředsedy na oživení tradice

otevřených setkání ředitelů a studentů; prof. Jakubec, ředitel ÚHSD, vzpomněl na těžký

průběh poslední této akce roku 2018, proto by byl pro uzavřenější formu; doktor

Vojtěchovský (ÚSD) a docent Randák (ÚČD) se zdáli návrhu více nakloněni; za formát by

odpovídal spolek, ředitelé otevřenější formu nepodpořili; organizaci výbor bude řešit až po

schůzce pro navazující magistry; v ostatních otázkách ale byli otevření, akce FFabuly se budou

sdílet na stránkách ústavů a jsou i pro další spolupráci; ve výboru o tom nyní proběhla krátká

diskuze.

● Po jejím konci se předsedkyně dotkla otázky konference; zmínila, že jsou zajištěni dva hlavní

organizátoři a mnoho dobrovolníků na drobnější pomoc; jako poradci se přihlásili Jakub

Mazanec a Anna Kolářová; bude nutné se dohodnout na konečném formátu, délce a datu.

● V plodné diskuzi, která nastala, se došlo k tomu, že konferenci bude Spolek muset pojmout

spíše jako menší akci, jako příležitost pro studenty; šlo by spíše o studentskou konferenci.

● Marek Panocha navrhl vytvořit pracovní skupinu, která udělá základ a pak to předá dalšímu

výboru, ten to buď přijme, nebo zahodí; výbor se usnesl, že se konference odloží na pozdější

termín, protože řada členů výboru se chce podílet, ale nakonec se jim nehodí již dříve

domluvený říjnový termín; věc byla také odložena k dalšímu řešení v rámci výboru.

● Předsedkyně pak uzavřela bod Různé.

7. ZÁVĚR

● Paní předsedkyně pak poděkovala za účast v diskuzi a podněty; pan místopředseda vyjádřil
radost, že si všichni členové výboru již našli svou pevnou agendu, na níž se podílí.

● Schůze byla ukončena v 19:50.




